
 

Referat HOLLÆNDERHALLENS BRUGERRÅD 
DATO 
TID 
STED 

Mandag den 26. april 
Kl. 17.30 
TEAMS 

DELTAGERE Lars Peter Olsen, Mette Kjærgaard, Tina Wexø, Peter Læssøe, Jeanette Øbo 
Glæsner, Steen Nielsen og Steen Jørgensen. 

AFBUD Jannik Elmegaard, Kurt Christensen, Gitte Lauersen, Thomas Sønderskov 
Korsgaard, Børge Schaltz. 

BEMÆRKNINGER  

 

DAGSORDENSPUNKTER 

1. Godkendelse af dagsorden Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra den 
09-03-2021 
Samt referat fra den 15. 
september 2020 
 

Godkendt 
 
Godkendt 

3. Meddelelser: 
- Formand 

 
- Hollænderhallen 
 
 
 
 
 
 
 
 
- KB 

 
Formanden bød velkommen 
 
Brandsynsrapport er for nylig udarbejdet med ganske få 
anmærkninger. 
Tina Vexø er stoppet som formand for Dragør Boldklub men 
fortsætter sit virke i Hollænderhallens brugerråd samt FOU. 
Kommunalbestyrelsen har grundet Corona besluttet, at 
forlænge sæson for klubber og foreninger frem til den 25. juni. 
Ligeledes forlænges tilbuddet i svømmehallen for vores 
offentlige gæster frem til den 2. juli  
 
Revideringen af styrelsesvedtægten er adviseret det politiske 
niveau. 
Vandsikkerhedsguide er godkendt i KB den 22. april 2021 
Forlængelse af sæsonen i Hollænderhallen og Dragør 
svømmehal, blev forleden godkendt i KB. 
BFK har ønsket og anbefalet, opsætning af kunst i selve 
svømmehallen ifa. ”Granit pigen”.  
Borgerforslag om etablering af skaterpark ved havnen afklares 
politisk. Hvis denne aktivitet/bane ønskes underlagt dette 
brugerråd, skal der være i form af en forening under FOU. 
 

4. Økonomi. 
- Regnskab 2020 

 
 
 
 
 

 
Regnskabet for 2020 for hele området er i alt beregnet til et 
oveskud på ca. 300 t. Men reglen om, at der maksimalt kun må 
overføres +/- 2 % gør at der overføres ca. 200 t. til 2021 
budgettet. 
 



- Kvartalsrapport 2021 
 
 
 

- Budget 2022 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rokadespor 

Kvartalsrapporten ligger procentuelt fint. Bemærk at flere 
større indtægter først kommer ind i regnskabet omkring 
årsskiftet. 
 
SJ der pågår pt. arbejde i forvaltningen med udfærdigelse af sag 
til BFKU om udmøntning af besparelsen på kr. 100 t. på 
reduceret åbningstid i 2021. 
LPO der er generelt ønske om flere åbentimer for brugerne, 
ikke reducerede timetal. 
PL bemærkede at dette måtte kunne lade sig gøre via et 
nøglebriksystem. 
  
 
Arbejdet med budget 2022 er så små i gang og pt. er der igen i 
år et pågående arbejde ifm., at alle enheder fremsender forslag 
til R-skemaer på 2 % dvs. besparelses- reduceringsforslag. 
 
PL, politisk arbejder man på at ændre formen med R-skemaer. 
 
I arbejdet med budget 2022 har en lille gruppe under 
kulturlederne fået lov til at se på et såkaldt rokadespor som 
bl.a. involverer andre decentrale enheder under kulturgruppen. 
 

5. Bygge- og Ejendomsprojekter. 
- Status elevator 

 
 

- Status SV. opgaver 
 
 

- Parkeringsforhold v/HH 
 
 
 
 
 
 
 

- Status, Afgangshallen 
 
 
 
 
 
 

- Status, Varmtvands- 
beholder i SV 

 
 

 
Den gamle elevator er repareret og en ny er bestilt og på vej. 
Bevilling til den ny er godkendt med hjælp fra Plan & Teknik. 
 
En del reparationsopgaver ifm. 1 årsgennemgangen foretages i 
sommerperioden når hele huset er lukket. 
 
I 2018 vedtog KB i budget 2019-2022 at der  

 I 2020 blev afsat kr. 500.000 (sikkert planlægning mv.) 

 I 2021 afsættes yderligere kr 1.850.000 (udfærdigelse) 
I juni 2019 besluttede KB en revideret anlægsplan hvor 
midlerne blev rykket til 2022. Af budgetforliget 2020 fremgår 
projektet ikke mere, så det må være taget ud der. 
PL undersøger yderligere. 
 
Dragør kommune har modtaget 250.000 af Føtex-fonden til 
etablering af et delprojekt af ideen om at etablere en 
aktivitetssti i og omkring Hollænderhalområdet. I første omgang 
etableres ”Afgangshallen” på det lille grønne område mellem 
boldklubben og svømmehallen. Flere klubber og skoler er med i 
projektet. 
 
Varmtvandsbeholder i svømmehallen er sprunget læk. En 
midlertidig reparation er foretaget frem til den nye ankommer 
sandsynligvis slut maj. 
 



- Nøglebriksystem i HH I budget 2021 er der afsat midler til etablering af 
nøglebriksystem i HH. Det afklares snarest hvad dette projekt 
præcist består i. 
 

6. Søbadet 
- Status brandskade 

 
 
 
 
 
 

- Opstart 2021 ift. 
Corona 

 
Medio november 2020 brændte bademesterkontoret på 
Søbadet grundet en elektrisk fejl. Nu her næsten et halvt år 
efter er kontoret fortsat ikke bygget færdigt og Søbadet skal 
efter planen åbne den 1 maj. Man forventer et færdigt projekt 
medio maj. 
 
Vi forventer at der som sidste sommer bliver begrænsninger på 
de forskellige soldæk. Vi afventer udmeldingerne fra 
myndighederne. 
 

7. Cafeen (FP) 
Cafeen har været lukket ned og om vi åbner den op inden 
sommerferien vides pt. ikke. Brugerrådet informeres snarest 
om omfang af evt. mulig genåbning. 
 

8. Sæsonudlån 2021 – 2022 
- Årsplaner 

 
 

- Forlængelse af sæson 
2021 i HH/SV 

  
FOU godkendte den 21. april årsplanerne for det kommende år. 
Fordelingerne kan ses på hjemmesiden. 
 
Dragør kommunalbestyrelses har besluttet at der grundet 
Corona, holdes ekstraordinært længe åben i hallerne op til 
sommerferien. Det betyder at klubber og foreninger har 
aktiviteter frem til den 25. juni 2020 
 
Det er endvidere besluttet, at også svømmehallens offentlige 
åbningstid forlænges frem til den 2. juli 2021 

9. Revidering af 
styrelsesvedtægterne. 

- Procesplan 
 
 
 
 
 
 
 
 

- Rådets ønsker og input 

 
 

1. Afholdelse af brugerrådsmøde (dette) input fremsendes 
forvaltningen/Mie. 

2. Forvaltningen/Mie laver ud fra disse et udkast til nye 
vedtægter 

3. Sagen oprettes til BFKU  
4. Forslaget sendes i høring, bl.a. til brugerrådet her. 
5. Revideret forslag ud fra høringsforslag udfærdiges 
6. Ny sag på BFKU som så skal gå helt til KB 

 
Rådet nedsætter en hurtigarbejdende gruppe som fremkommer 
med brugerrådets samlede ønsker til ændringer. Gruppen 
består af 

 Mette 

 Lars Peter 

 Jannik, hvis ha ønsker 

 ?, En mere… 



 Alle ønsker til ændringer fra arbejdsgruppen 
fremsendes via mail til ut. asap således de kan tilgå 
forvaltningen. 
 

10. Organisationsændringer. 
- Hollænderhal-området 

 
 

- BFKU området. 

 
Hollænderhallen er i med organisationsændringer som primært 
skal styrke administrationen. 
 
Der pågår ligeledes organisationsændringer i vores forvaltning. 
Vores chef Rasmus Johansen er blevet Centerchef hvilket har 
bevirker et noget større ansvarsområde.  
 

11. Kunst i HH/SV Granitpigen har siden primo 2020 stået inde i svømmehallen og 
skal nu etableres fast i svømmehallen. 
 
Kunst uden for svømmehallen, ex. i foyeren kan komme på tale. 
SJ ser på mulighederne og fremsætter rådet forslag til 
udsmykning. 
 
LPO foreslår, at der tages nogle gode billeder af de udøvende i 
Hollænderhallen som så kan pryde vores gangarealer m.v. 
 

12. Genåbning. Denne har fundet sted i første omgang for de unge under 18 år 
og de ældre over 70 år. 
 
MK spurgte til hvem som skal tjekke Coronapas. Det er vurderet 
af forvaltningen, at det skal den enkelte idræt når den finder 
sted i foreningsregi. 
 
SJ der er PCR testcenter i Pusterummet, foreløbigt ingen 
udemelding og slutdato for dette tilbud til borgene. 
 

13. Evt. SN betaler skolerne for adgang på Dragør Søbad. 
Svar: ja det skal de men vi er ved at se på om dette skal ændres. 
 
TW ønsker til næste møde et pkt. på vedr. øget indtægter, flere 
betalende gæster. 
 
Næste møde er mandag den 15-06-2021 kl. 17.30 
Fysisk hvis muligt ellers på Teams 

   

  


